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Besvarelse af spørgsmål fra Birgit Jonassen 
 
Kære Bent 
 
Da jeg desværre ikke kan deltage i mødet i morgen skriver jeg til dig, idet jeg mener 
der mangler svar på følgende spørgsmål: 
 

Hvorfor er bestyrelsens høringssvar ikke medtaget som bilag til sagen? 
Hvordan kan Hospitalsledelsen i Vest indkalde til møde den 21.05.08 vedrørende 
fordeling af personalet inden politisk behandling og beslutning har fundet sted? 
Opstilling af konkrete beregninger af besparelsen mangler? 
Hvilken konsekvens vil en evt. manglende huslejeindtægt have for beregningerne? 
Konkrete beregninger af de personalemæssige konsekvenser? 
Hvorfor er de sundhedsmæssige aspekter vedrørende den form for mat til patienter ikke 
medtaget? 
 
Jeg mener som sagt ikke sagen er tilstrækkelig belyst til at der kan træffes en beslutning 
uden disse elementer. 
 
Med venlig hilsen 
 
Birgit Jonassen 
 
Spørgsmålene fra Birgit Jonassen er besvaret på følgende måde. 
 
Hvorfor er bestyrelsens høringssvar ikke medtaget som bilag til sagen? 
Kommentarerne fra Åkandens bestyrelse er nu blevet vedlagt som bilag til 
sagsfremstillingen. 
 
Hvordan kan Hospitalsledelsen i Vest indkalde til møde den 21.05.08 vedrørende 
fordeling af personalet inden politisk behandling og beslutning har fundet sted? 
Hospitalsledelsen i Vest er opmærksom på at der ikke kan foretages dispositioner i 
forhold til Åkanden så længe sagen er under politisk behandling. Hospitalsenhed Vest 
har oplyst, at mødet den 21. maj er tænkt som en forberedende drøftelse på 
embedsmandsplan med henblik på at drøfte den personalepolitiske proces i tilfælde af, 
at sagen bliver politisk godkendt. 
 
Opstilling af konkrete beregninger af besparelsen mangler? 
Hospitalsenhed Vest har udarbejdet et betydeligt materiale med beregninger af de 
økonomiske konsekvenser af hjemtagningen. Disse bilag med de tekniske beregninger 
af den årlige besparelse har dannet baggrund for beskrivelsen i notatet om Region 
Midtjyllands engagement i Åkanden. 
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Hvilken konsekvens vil en evt. manglende huslejeindtægt have for beregningerne? 
Åkandens årlige udgifter til husleje for lokalerne på matriklen i Tarm var ifølge regnskaberne for 2007 på 
367.539 kroner. Den eventuelle manglende huslejeindtægt for Hospitalsenhed Vest er ikke inkluderet i den 
økonomiske beregning idet der overvejes en løsningsmodel, som betyder at Åkanden fortsat anvender 
lokalerne i Tarm. 
 
Konkrete beregninger af de personalemæssige konsekvenser? 
De konkrete beregninger vil ikke kunne foretages før en politisk beslutningen om Åkandens fremtid er truffet. 
Personalet vil blive fordelt mellem de to interessenter i overensstemmelse med reglerne i 
virksomhedsoverdragelsesloven. 
 
Hvorfor er de sundhedsmæssige aspekter vedrørende den form for mad til patienter ikke medtaget? 
Notatet om Region Midtjyllands engagement i Åkanden beskriver kortfattet fordelene ved à la carte ordningen. I 
notatet er det ligeledes beskrevet at à la carte ordningens fryse-vakuumpakkede mad sikrer bevaringen af 
vigtige næringsstoffer. Generelt skal det understreges, at det ligger til grund for sagen, at madkonceptet fra 
køkkenet i Holstebro også lever op til de sundhedsmæssige standarder for hospitalsmad. 
Administrationen er bekendt med Specialet omkring de ernæringsmæssige konsekvenser af à la carte 
ordningen fra Åkanden udarbejdet af to studerende fra CVU Sjælland. 


